
Рада регіонального розвитку:
Рівненщині потрібен стратегічний план

центру ПМСД «Центральний» 
Світлана Бойчук, внаслідок про
ведення медичної реформи лікарі 
стали отримувати більшу зарпла
ту. Якщо раніше лікар отримував 
лише три тисячі гривень, то зараз 
має 15 тисяч гривень за місяць. 
Медсестра отримує 50% від зарп
лати лікаря, тому їхні зарплати 
також зросли.

Ц ь о г о р іч  в ід к р и л и  ш ість  
інклюзивно-ресурсних центрів. 
О дин із перш их ц ен тр ів  для 
допомоги дітям  з особливими 
потребами відкрили у Сарнах. 
Д иректорка закладу Людмила 
Свінціонік розповідає, наскільки 
важливо відкривати подібні цен
три на Рівненщині:

— Інклюзивно-ресурсний центр 
покликаний допомагати дітям  
отримати якісну освіту та жити 
повноцінним суспільним ж ит 
тям. І  саме фахівці інклюзивно- 
ресурсного центру працюють за 
новими, більш прогресивними та 
якісними підходами до роботи 
з дітьми з особливими освітні
ми потребами. Завдання ц ен 
тру — забезпечити системний 
кваліфікований супровід дитини 
протягом всього навчання (від 2 
до 18 років).

Загалом за 2018-2019 роки на 
Рівненщ ині має бути 33 таких 
центри. Також голова ОДА за 
значив, що в план стратегічно
го розвитку важ ливо внести й 
будівництво нових навчальних 
закладів та спортивних споруд. 
У Сарнах, Д убровиці та 3дол- 
бунові нині вже будують нові 
спорткомплекси, а також про
водять реконструкцію стадіону 
в Костополі. Невдовзі планують 
збудувати спортивний комплекс 
на вулиці Макарова у Рівному.

Олена ІВАНКЖ.

Мобілізувати всі зусилля, згуртуватися та працювати для того, 
щоб Україна та Рівненщина, зокрема, ставали міцнішими, -  за
кликав голова ОДА Олексій Муляренко під час першого засідання 
Ради регіонального розвитку області. Народні депутати, керівни
ки області, міст і сіл, медики та педагоги, духовні й громадські л і
дери взяли участь у  засіданні, загалом було 400 учасників.

правда, процес д ец ен тр ал іза 
ції гальмує відсутність зм ін у 
К онституції У країни, які сто
суються об’єднаних громад, де 
буде чітко прописана об’єднана 
гр о м ад а  як  а д м ін іст р ати в н а  
одиниця. Пан Дехтярчук впев
нений, що без прийняття закону 
про засади  ад м ін істр ати в н о - 
територіального устрою України 
не можна говорити про реальне 
впровадж ення децентралізації 
по всій Україні. Держава не може 
перебувати одночасно у двох ви
мірах, і на всій території України 
мають бути єдині стандарти, — 
зауважує народний депутат.

Впродовж кількох годин об
говорювали важливі напрямки 
розвитку регіону та презентували 
підсумки того, що на Рівненщині 
вдалося зробити за останні чоти
ри роки впровадження всеукраїн
ських реформ.

— М и продовжуємо роботу Ради 
регіонального розвитку — заходу, 
що розпочав кілька тижнів тому 
президент України. На сьогодні 
основним и за вданн ям и  є п ід 
биття підсумків того, що вже 
зробили, та зайнятися планом  
стратегічного розвитку Рівнен
ської області на наступний період. 
Цей період ми визначаємо для себе 
як наступні три роки. Сьогодні ми 
маємо дати імпульс на проведення 
таких рад в усіх районах, містах 
та громадах для того, щоб зібра
ти інформацію та скласти з неї 
стратегічний план розвитку всієї 
області до 2021 року, — зазначив 
голова Рівненської ОДА Олексій 
Муляренко.

Однією з найуспішніших, наго
лосив Олексій Муляренко, стала 
реформа децентралізації:

— Результатом децентраліза
ції на Рівненщині є 34 об’єднані 
територіальні громади. Від пря
мих відносин з державним бю
джетом їхній дохід збільшився від 
трьох до шести разів. На етапі 
створення об’єднаних громад, для 
додаткової мотивації, держава 
спрямувала субвенції на розви
ток інф раст рукт ури ОТГ та 
створила Державний фонд регіо

нального розвитку. Він є одним з 
основних джерел фінансування й 
будівництва соціальних об’єктів 
на Рівненщині.

Так, у  2016році Рівненщина ви
користала 99 мільйонів гривень з 
Державного фонду регіонального 
розвитку, у  2017році — 124 млн. 
грн., у  2018 році на реалізацію 27  
проектів області передбачено 215  
млн. грн. Таким чином, за роки не
залежності в області збудували 
та реконструювали 26 шкіл, із них 
13 — за останні три роки.

Про конкретні приклади успі
ху громад та міст говорили під 
час панельної дискусії «Рефор
ма децентралізації». Народний 
д е п у та т  У країн и  О л ек сан д р  
Дехтярчук зазначив, що багато 
чого громади здатні планувати 
вже сьогодні, і це дає м ож ли
в ість р еал ізо ву в ати  серйозн і 
інфраструктурні проекти. Щ о

Заступник керівника Миляць- 
кої ОТГ Дубровицького району 
Геннадій Рожко ділиться досві
дом створення першого сільсько
го ЦНАПу:

— Оскільки наша громада відда
лена від центру, тому, аби нашим 
жителям не треба було їхати ба
гато кілометрів за документами, 
ми прийняли рішення створити 
перший сільський ЦНАП. Так ми 
наблизили  надання понад 130  
адміністративних послуг нашому 
населенню та створили віддалені 
офіси.

Під час засідання Ради регіо
нального розвитку обговорили 
реф орм и  м едицини  й освіти . 
Так, в ідповідно до держ авної 
програми «Допомога поруч» на 
Рівненщині будують 34 нові ам
булаторії — на це виділили понад 
200 мільйонів гривень. За швид
кістю виконання президентської 
програм и Р івненська область 
увійшла у п’ятірку лідерів. Окрім 
того, у рамках проекту Світового 
банку загалом в області планують 
реконструювати або збудувати 
100 амбулаторій.

Т акож , як  розповідає зав ід 
увачка ам б улатор ії загальн о ї 
п р ак ти к и /с ім ей н о ї м едицини


